
American Science And Surplus Geneva Il

American Science and Surplus is a unique retail establishment located in
Geneva, Illinois, that has captured the interest of science enthusiasts,
educators, and hobbyists alike. Founded in 1987, this store is renowned for
its eclectic range of science-related products, surplus items, and unique
gadgets. It stands out not only for its diverse inventory but also for its
commitment to making science accessible and enjoyable to all. This article
delves into the history, offerings, and significance of American Science and
Surplus in the broader context of science education and retail.

History of American Science and Surplus

American Science and Surplus began as a small venture driven by the passion
for science and education. The founders recognized a gap in the market for
affordable science supplies and surplus equipment that could be used in
classrooms, labs, and by hobbyists. Over the years, the store has expanded
its inventory and customer base, growing from a modest operation into a
beloved institution in Geneva and beyond.

Evolution of the Store

The growth of American Science and Surplus can be attributed to several key
factors:



1. Diverse Inventory: The store stocks an impressive variety of items,
including:
- Scientific equipment
- Educational kits
- Hobby supplies
- Unique gifts
- DIY project materials

2. Community Engagement: American Science and Surplus has formed strong ties
with local schools, offering discounts and special programs to support
science education. This community engagement has fostered a loyal customer
base and helped to promote STEM (Science, Technology, Engineering, and
Mathematics) initiatives.

3. Online Presence: In addition to its physical store, American Science and
Surplus has developed a robust online shopping platform, making its products
accessible to a wider audience. This move has allowed the store to maintain
relevance in the evolving retail landscape.

Product Offerings

American Science and Surplus prides itself on its diverse range of products
that cater to various interests and needs. Whether a customer is looking for
educational materials, unique gifts, or specific scientific equipment, they
are likely to find something that piques their interest.

Categories of Products

The store's inventory can be broadly categorized into the following groups:

1. Science Kits and Educational Supplies:
- Chemistry sets
- Physics experiments
- Biology models and specimens
- Engineering kits

2. Hobby and DIY Supplies:
- Model building materials
- Robotics components
- Electronic kits
- Crafting supplies

3. Unique Gadgets and Gifts:
- Scientific toys
- Puzzles and brain teasers
- Quirky office supplies
- Home experiments



4. Surplus Equipment:
- Laboratory instruments
- Office equipment
- Industrial tools
- Miscellaneous scientific supplies

Importance of Science Education

American Science and Surplus plays a vital role in promoting science
education within the community. As schools increasingly emphasize STEM
education, the need for accessible resources has never been greater. The
store's mission aligns closely with the goals of educators and parents who
wish to inspire a love of science in children and young adults.

Encouraging Hands-On Learning

One of the primary advantages of American Science and Surplus is its focus on
hands-on learning. The store’s product range is designed to encourage
experimentation, creativity, and critical thinking.

- Interactive Learning: By offering kits and supplies that facilitate
experiments, the store empowers learners to engage directly with scientific
concepts.
- Workshops and Events: American Science and Surplus frequently hosts
workshops and events that allow participants to explore scientific topics in
a fun and interactive manner.

Support for Educators

American Science and Surplus has established itself as a go-to resource for
educators. The store provides:
- Discounts for bulk purchases.
- Customized kits tailored to specific class needs.
- Resources and materials that complement curriculum standards.

By supporting teachers, the store helps to enhance the educational experience
for students, making science both accessible and enjoyable.

Community Impact

The impact of American Science and Surplus extends beyond the walls of its
store. It has become a hub for the local community, fostering collaboration
and innovation.



Local Collaborations

The store collaborates with various local organizations, including:
- Schools: American Science and Surplus partners with schools for science
fairs, providing supplies and sponsorships.
- Libraries: The store works with libraries to promote science literacy
through workshops and educational programs.
- Community Centers: By hosting events and providing resources, the store
contributes to community engagement and learning.

Promoting Sustainability

Another key aspect of American Science and Surplus’s mission is
sustainability. The store often sells surplus items that might otherwise go
to waste. This focus on reusing and recycling contributes to environmental
conservation, making science more sustainable.

Conclusion

American Science and Surplus in Geneva, Illinois, is more than just a retail
store; it is a vital resource for the community, focusing on science
education and engagement. With its diverse product offerings and commitment
to promoting hands-on learning, it inspires curiosity and fosters a love for
science among people of all ages.

As the demand for STEM education continues to grow, the role of American
Science and Surplus becomes increasingly significant. By supporting
educators, engaging the community, and promoting sustainability, the store
exemplifies how a local business can make a profound impact on science
education and inspire future generations of scientists, innovators, and
thinkers.

In the ever-changing landscape of retail and education, American Science and
Surplus stands as a beacon of creativity and curiosity, proving that science
can be both fun and accessible for everyone.

Frequently Asked Questions

What types of products can I find at American
Science and Surplus in Geneva, IL?
American Science and Surplus offers a wide range of products including
educational science kits, craft supplies, unique gifts, toys, and surplus



items from various industries.

Is American Science and Surplus in Geneva, IL
suitable for children?
Yes, American Science and Surplus has a variety of products that are suitable
for children, including science kits, educational toys, and hands-on learning
materials.

Does American Science and Surplus offer online
shopping?
Yes, American Science and Surplus has an online store where customers can
browse and purchase a variety of products for delivery.

Are there any special events or workshops held at
American Science and Surplus in Geneva, IL?
American Science and Surplus occasionally hosts workshops, demonstrations,
and special events related to science and education. It's best to check their
website or contact the store for upcoming events.

What are the store hours for American Science and
Surplus in Geneva, IL?
Store hours for American Science and Surplus in Geneva, IL may vary, but
typically they are open Monday through Saturday with limited hours on Sunday.
It's advisable to check their website for the most current hours.

Can I return items purchased at American Science and
Surplus?
Yes, American Science and Surplus has a return policy that allows customers
to return items within a certain period if they are not satisfied, provided
the items are in original condition. Check their policy for specific details.

What is the history behind American Science and
Surplus?
American Science and Surplus was founded in 1985 and has grown from a small
surplus supply store to a well-known retailer offering educational and
science-related products, appealing to hobbyists, educators, and curious
minds.
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电脑显示“ american megatrends”是什么意思？_百度知道
Aug 29, 2024 · 电脑显示“ american megatrends”是什么意思？ 电脑显示“American Megatrends”通常意味着计算机正在进行POST
过程，这是BIOS的一部分，由美国超微公司提供的BIOS界面。

美国的全称是什么? - 百度知道
美国全称是美利坚合众国（United States of America）。 America，可指“美洲”、“美国”。当指美洲时，译作“亚美利加”，即美洲全称亚美利加洲。当指美国
时，译作“美利坚”，即美国全称美利 …

american megatrends bios设置 - 百度知道
Mar 3, 2025 · American Megatrends BIOS设置涉及硬件检测、启动顺序配置以及系统性能优化等方面。 首先，进入BIOS设置通常是在开机时按下特定
的按键，如DEL、F2或F10等，具体按 …

“美国”用英语怎么说？ - 百度知道
美国英文：America、the United States 1、America 读音：英 [ə'merɪkə] 美 [əˈmɛrɪkə] 2、the United States 读音： [ði
juˈnaɪtɪd stets] 美国缩写： U.S. A. (=the United States of America) 例 …

US，USA和America有什么区别？_百度知道
US，USA和America有什么区别？1、地理概念不同：我们最常用的就是America，这个词原本指“美洲”，因为美国的崛起，现在大部分情况下指“美国”，相比USA或
者是US，America更侧重 …

SCI期刊名称缩写汇总 - 百度知道
Aug 20, 2024 · SCI期刊名称缩写汇总全称：JACS applied materials & interfaces 简写：ACS Appl. Mater. Interfaces全
称：ACS Catalysis 简写：ACS Catal.全称：ACS Applied Nano Materials …

（超全）APA格式详解-论文写作 - 知乎
Dec 20, 2023 · American Psychological Association 是指美国心理协会，是一个为心理学领域的个人创建的组织。 拥有近121,000名会员，
他们为所有与心理学相关的事情提供教育机会、资金 …

American Megatrends 怎么进入bios_百度知道
American Megatrends 怎么进入bios进入BIOS的方式可能因计算机品牌、型号和制造商而异。 在大多数情况下，您可以在开机时按下 DEL、F2、F10 或
F12键来进入BIOS设置。

化学顶刊JACS、Angew和小NC，投稿难以程度排名和认可度排名 …
目前总体来说NC和JACS差不多，都大于Angew。当然不排除个别特例。 其实目前来看，NC编辑权利很大，只要送审后，一般三个审稿人，只要能拿到两个大修，编辑都会给修
改机会。但是 …

数学四大神级期刊 - 知乎
·Journal Of The American Mathematical Society是美国数学协会在1988所办的期刊，是四大期刊里最年轻的期刊。作为季刊，每年文章量严格控制
在32篇，发表相当困难。不过著名的华人数 …

电脑显示“ american megatrends”是什么意思？_百度知道
Aug 29, 2024 · 电脑显示“ american megatrends”是什么意思？ 电脑显示“American Megatrends”通常意味着计算机正在进行POST
过程，这是BIOS的一部分，由美国超微公司提供的BIOS界面。

美国的全称是什么? - 百度知道
美国全称是美利坚合众国（United States of America）。 America，可指“美洲”、“美国”。当指美洲时，译作“亚美利加”，即美洲全称亚美利加洲。当指美国
时，译作“美利坚”，即美国全称美利坚合众国。1787年美国宪法正式肯定了“美利坚合众国”的国名。 美国是由华盛顿哥伦比亚特区、50个州和 ...
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american megatrends bios设置 - 百度知道
Mar 3, 2025 · American Megatrends BIOS设置涉及硬件检测、启动顺序配置以及系统性能优化等方面。 首先，进入BIOS设置通常是在开机时按下特定
的按键，如DEL、F2或F10等，具体按键可能会因电脑型号而异。 进入BIOS后，你会看到一个蓝色的界面，上面有各种设置选项。

“美国”用英语怎么说？ - 百度知道
美国英文：America、the United States 1、America 读音：英 [ə'merɪkə] 美 [əˈmɛrɪkə] 2、the United States 读音： [ði
juˈnaɪtɪd stets] 美国缩写： U.S. A. (=the United States of America) 例句： 1、Are you going to America by
boat or by plane? 你到美国是坐船还是坐飞机？ 2、The United States has withdrawn the remaining staff from its
embassy 美国 ...

US，USA和America有什么区别？_百度知道
US，USA和America有什么区别？1、地理概念不同：我们最常用的就是America，这个词原本指“美洲”，因为美国的崛起，现在大部分情况下指“美国”，相比USA或
者是US，America更侧重于地理概念，表示美国这片土地。2、

SCI期刊名称缩写汇总 - 百度知道
Aug 20, 2024 · SCI期刊名称缩写汇总全称：JACS applied materials & interfaces 简写：ACS Appl. Mater. Interfaces全
称：ACS Catalysis 简写：ACS Catal.全称：ACS Applied Nano Materials 简写： ACS Appl. Nano Mater.全称：ACS

（超全）APA格式详解-论文写作 - 知乎
Dec 20, 2023 · American Psychological Association 是指美国心理协会，是一个为心理学领域的个人创建的组织。 拥有近121,000名会员，
他们为所有与心理学相关的事情提供教育机会、资金、指导和研究信息。

American Megatrends 怎么进入bios_百度知道
American Megatrends 怎么进入bios进入BIOS的方式可能因计算机品牌、型号和制造商而异。 在大多数情况下，您可以在开机时按下 DEL、F2、F10 或
F12键来进入BIOS设置。

化学顶刊JACS、Angew和小NC，投稿难以程度排名和认可度排名 …
目前总体来说NC和JACS差不多，都大于Angew。当然不排除个别特例。 其实目前来看，NC编辑权利很大，只要送审后，一般三个审稿人，只要能拿到两个大修，编辑都会给修
改机会。但是意见会巨多。一般从投稿到接受半年。 JACS则要严格很多，审稿人中不能有拒稿的审稿人。一般是3～4个审稿人。目前 ...

数学四大神级期刊 - 知乎
·Journal Of The American Mathematical Society是美国数学协会在1988所办的期刊，是四大期刊里最年轻的期刊。作为季刊，每年文章量严格控制
在32篇，发表相当困难。不过著名的华人数学家陶哲轩（Terence Tao）在此期刊的文章数量用你幼儿园时期的计算方法怕是脑子不够用，足以见得大神的厉害之处。

Explore American Science and Surplus in Geneva

Back to Home

https://soc.up.edu.ph

